
3روزنامه اخبار صنعت   شنبه 20شهریور 1400     شماره  1731 اقتصاد
ابراز اميدواري مديرعامل مس 

براي ميزباني ورزشگاه رفسنجان 
از بازي هاي بين المللي

مديرعامل  سعدمحمدي  اردشير  دکتر 
شرکت مس از روند احداث و تجهيز ورزشگاه 
کرده  بازديد  رفسنجان  مس  صنعت  شهداي 
و پايان آبان ماه را زمان تحويل زمين چمن 
بازي هاي  انجام  جهت  ورزشگاه  اين  طبيعي 

ليگ برتر اعلام کرد.
به گزارش مس پرس، مديرعامل شرکت 
مس به رتبه هشتم سال قبل تيم فوتبال مس 
رفسنجان در کشور و راهيابي اين تيم به ليگ 
اين  اول،  سال  براي  کرد:  بيان  و  اشاره  برتر 
است  رفسنجان خوب  فوتبال  تيم  براي  رتبه 
تجربيات  افزايش  با  و  شده  انجام  تدابير  با  و 

اميدواريم بتوانيم رتبه بهتر را کسب کنيم.
وي ابراز اميدواري کرد براي سال آينده 
بتوانيم سهميه حضور در ليگ آسيا را کسب 
 3 برنامه  بنابراين  گفت:  کنيم.سعدمحمدي 
همه  تلاش  با  اميدواريم  و  شده  تدوين  ساله 
ارکان از جمله هيئت مديره باشگاه، سرمربي و 
بازيکنان و نيز مسئولين؛ اين تيم بدون دغدغه، 
موفقيت هايي را کسب کند و بتواند از حيثيت 

ورزشي مجموعه شرکت مس دفاع کند.
وي به 3 ورزشگاه در دست احداث استان 
کرمان اشاره و اظهار کرد: اين 3 ورزشگاه در 
شهرستان هاي کرمان، رفسنجان و شهربابک 

در دست احداث هستند.
ورزشگاه  افزود:  مس  شرکت  مديرعامل 
شهداي صنعت مس رفسنجان داراي ظرفيت 
با  ورزشي  مکان  اين  و  است  نفري  هزار   15
خوشبختانه  و  شده  طراحي  فني  تکنيکهاي 
ويژه  شرايطي  و  شده  ديده  مجزا  رختکن ها 
ديگر  و  مربيان  اتاق  ابتدايي،  تمرين  براي 
امکانات فراهم شده است.سعد محمدي ادامه 
داد: اميدواريم با افتتاح اين ورزشگاه بازي هاي 
بين المللي را در اين ورزشگاه داشته باشيم که 
ساخت اين ورزشگاه به مانند استاديوم شماره 
دو به صورت 24 ساعته سرعت خواهد گرفت. 
براي خريد تجهيزات مورد نياز هم تسهيلاتي 
فراهم شده است.وي خاطرنشان کرد: اميدورايم 
در نيم فصل دوم بتوانيم شرايط استفاده از اين 
استاديوم را براي تيم فوتبال رفسنجان فراهم 
کنيم.در اين بازديد مهدي اهرابي عضو هيات 
مديره و معاون هماهنگي، محمدجواد خليلي، 
روابط عمومي  گروه  مدير  و  مديرعامل  مشاور 
مجتمع  مدير  احمدي  حسين  مس،  شرکت 
مس سرچشمه، سعد عبدي مدير برنامه ريزي 
و نظارت، محسن ارسلان رئيس هيئت مديره 
مي  همراهي  را  سعدمحمدي  دکتر  باشگاه 

کردند.

 تعيين 8 استراتژي 
براي توسعه صنعت گوهرسنگها 

توسط ايميدرو
گوهرسنگ  توسعه صنعت  طرح  مجري 
با بيان اينکه ايميدرو دو دوره پنج ساله براي 
توسعه صنعت گوهرسنگ ها تدوين کرده است، 
گفت: در دوره 1400 تا 1405، پنج استراتژي 
با  استراتژي  سه  تا1410،   1405 دوره  در  و 
برنامههاي مختلف تعريف شده است.به گزارش 
روابط عمومي ايميدرو، ابومحمد هاشمي افزود: 
ملي  سند  اول  دوره  استراتژيهاي  جمله  از 
توسعه صنعت گوهرسنگ مي توان به اصلاح 
ساختار کلان صنعت، توسعه زيرساخت ها و 
بهبود محيط کسب و کار، توسعه مديريت و 
منابع انساني و توسعه سرمايه گذاري و توليد 
منابع  توسعه  داشت:  اظهار  وي  کرد.  اشاره 
تامين گوهرسنگ خام، توسعه سرمايهگذاري و 
توليد، توسعه بازار داخلي، منطقهاي و جهاني 
نيز به عنوان استراتژي دوره دوم تعيين شده 
گوهرسنگ  صنعت  توسعه  ملي  سند  است. 
کشور در شوراي راهبري صنعت گوهرسنگ با 
همکاري وزارت صنعت، معدن و تجارت و ساير 
دستگاههاي دولتي مرتبط و تشکلهاي بخش 
خصوصي و با محوريت ايميدرو تصويب شده 
است. سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنايع 
معدني ايران )ايميدرو( در راستاي هموارسازي 
با  همکاري  با  گوهرسنگ  صنعت  توسعه  راه 
تشکلهاي  و  دولتي  ذيربط  سازمانهاي  ساير 
بخش خصوصي، استراتژيهاي تعريف شده در 

اين سند ملي را اجرايي ميکند.

 افزايش قيمت 
و کاهش واردات شکر

با  رابطه  در  که  افزايشي  دنبال  به 
از  بيش  کالا  اين  افتاده  اتفاق  شکر  قيمت 
70 درصد نسبت به سال گذشته گران شده 
است.بررسي آمارهاي رسمي از مرکز آمار و 
تورم و کاهش ميزان  افزايش  بيانگر  گمرک 
واردات شکر  در سال جاري است.  اين در 
حالي است که هر کيلوگرم شکر در مردادماه 
متوسط حدود 9000  طور  به  گذشته  سال 
تومان قيمت داشته که در تيرماه امسال به 
مي رسد.در  تومان  و 900  هزار  از 14  بيش 
شکر  قيمت  متوسط  جاري  سال  ماه  مرداد 
تا  ولي  بوده  تومان   400 و  هزار   15 حدود 
خورده  قيمت  هم  تومان  هزار   17 از  بيش 
تيرماه  به  نسبت  شکر  اساس  است.براين 
پارسال  با مردادماه  سه درصد و در مقايسه 
70.1 درصد گران شده است.بررسي جريان 
موجودي شکر در حال حاضر نشان مي دهد 
که تا حدود نيمه شهريورماه بيش از 216.4 
هزار تن شکر در گمرک و بنادر موجود بوده 
است.اما در مورد واردات شکر در سال جاري 
نيز آمار حاکي از آن است که تا نيمه تيرماه 
بيش از 452.9 هزار تن شکر خام به ارزشي 
حدود 189.2 ميليون دلار وارد کشور شده 
است.ميزان واردات شکر در اين دوره نسبت 
به مدت مشابه سال قبل از نظر وزني هشت 
درصد کاهش داشته ولي هشت درصد از نظر 

ارزش گران شده است.

نظارت بر بازار تامين و توزيع 
کالا در سايه سامانه جامع تجارت

جلسه  اولين  گفت:  صمت  وزير  معاون 
کالاهاي  براي  تجارت  جامع  سامانه  استقرار 
لوازم  اول،  تصفيه  روغن موتور  پتروشيمي، 
و  خردسال  پوشک  پودرشوينده،  خانگي، 
شيرخشک صنعتي در محل سازمان حمايت 

برگزار شد.
اولين جلسه  اينکه  بيان  با  تابش  عباس 
کالاهاي  براي  تجارت  جامع  سامانه  استقرار 
لوازم  اول،  تصفيه  روغن موتور  پتروشيمي، 
و  خردسال  پوشک  پودرشوينده،  خانگي، 
شيرخشک صنعتي در محل سازمان حمايت 
برنامه  به  توجه  با  داشت:  اظهار  شد،  برگزار 
هاي ارائه شده وزير صنعت، معدن و تجارت 
به مجلس در خصوص ساماندهي سامانه هاي 
توليد، توزيع و عرضه کالا و خدمات به مردم 
به خصوص سامانه  اين سامانه ها  از  استفاده 
جامع تجارت و شفاف سازي نظام توليد و توزيع 

کشور در برنامه ها منظور شده است.
اقلام  از  برخي  استقرار  داد:  ادامه  وي 
ها  پيگيري  اساس  بر  سامانه  در  کالايي 
با  که  جلساتي  در  تاکيد  مورد  اقدامات  و 
برگزارشد در دستور کار  حضور وزير صمت 
که  طوري  به  گرفت  قرار  حمايت  سازمان 
براي جلوگيري از قاچاق و عرضه غير شفاف 
کالاهاي مذکور، مقررشد کليه فعاليت هاي 
از توليد، واردات، صادرات و عرضه  آنها اعم 
طريق  از  ها  فعاليت  اين  چرخه  و  داخلي 

سامانه جامع تجارت ساماندهي شد.
تابش ادامه داد: همچنين مقرر شد نظام 
توليد، توزيع، ورود اطلاعات کالايي، انبارها و 
چرخش کالا هاي مذکور از طريق اين سامانه 
پيگيري گردد و در همين راستا سازمان حمايت 
از متوليان اين کالاها به خصوص انجمن هايي 
تحت  را  کالاها  اين  توزيع  يا  توليد  نظام  که 

پوشش دارند، دعوت به عمل آورد.
اولين  راستا  همين  در  کرد:  اضافه  وي 
 17 مورخ  شنبه  چهار  روز  هماهنگي  جلسه 
هاي  معاونت  نمايندگان  حضور  با  شهريور 
تخصصي وزارت متبوع، ستاد مرکز ي مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز، انجمن هاي توليد، توزيع و 
پخش کالاهاي مذکور در محل سازمان برگزار 

شد.
سامانه  خصوص  در  صمت  وزير  معاون 
جامع تجارت افزود: سامانه يکپارچه سازي و 
نظارت بر فرايند تجارت با هدف ايجاد سامانه 
واحد براي بازرگانان در حوزه ي تجارت خارجي 
داخلي  تجارت  حوزه  در  اقتصادي  فعالان  و 
طراحي شده است و بخش خصوصي مکلف به 
رعايت ضوابط تعيين شده در اين سازمان است.
سامانه،  اين  از  استفاده  با  گفت:  تابش 
انجام مبادلات تجاري به سمت مبادي قانوني 
هدايت خواهد شد و پديده ي قاچاق کاهش 
خواهد يافت همچنين با استفاده از اين سامانه 
ضمن کاهش زمان بررسي ها و بوروکراسي ها، 
مديريت يکپارچه و نظارت و بازرسي بر تجارت 

داخلي بهينه خواهد شد.
در  اعضا  جلسه  اين  در  است،  گفتني 
خصوص نحوه فعاليت، چگونگي ورود اطلاعات 
مشخصات  کالايي،  شناسه  دريافت  و  کالا 
نهايت  در  و  وارداتي  و  توليدي  واحدهاي 
مديريت فعاليت در اين سامانه بحث وتبادل 

نظر کردند.

971 روستاي بالاي 100 خانوار 
کشور فاقد راه هستند

راه هاي  نگهداري  و  ساخت  معاون 
روستايي و فرعي سازمان راهداري و حمل و 
نقل جاده اي کشور گفت: 971 روستاي بالاي 
با  راه هستند که  فاقد  100 خانوار در کشور 
برنامه ريزي لازم احداث راه براي آنها در دستور 

کار است.
خداداد مقبلي در جريان بازديد از طرح 
اظهار  کرمان  استان  جنوب  راهسازي   هاي 
داشت: مبناي کار سازمان راهداري و حمل و 
نقل جاده اي در حوزه راه روستايي اتمام طرح 
هاي نيمه تمام و احداث راه براي روستاهاي 

بالاي 100 خانوار است.
راه  کيلومتر   260 اينکه  بيان  با  وي   
احداث  حال  در  کرمان  جنوب  در  روستايي 

است، بر اجراي با کيفيت راه ها تاکيد کرد.
اين مسئول بيان کرد: نظارت بر ساخت 
راه هاي روستايي براي ما از اهميت ويژه اي 
برخوردار است که مي طلبد حوزه معاونت راه 
اين  به  و مديران کل  و روستايي  فرعي  هاي 

موضوع توجه جدي و ويژه اي داشته باشند. 
استان کرمان  به جنوب  مقبلي در سفر 
_امجز  روستايي محور گمرکان  از محورهاي 
مارز  ارتباطي  ،محور  عنبرآباد  شهرستان  در 
در شهرستان قلعه گنج ،محور ارتباطي بلوک 
در شهرستان  جيرفت و پل نور آباد کهنوج از 
نزديک بازديد کرد در جريان روند احداث اين 

محورها و پروژه ها قرار گرفت.
مدير کل راهداري و حمل و نقل جاده اي 
جنوب استان کرمان نيز در جريان اين بازديد 
گفت: وضعيت راه هاي روستايي جنوب استان 
کرمان  با توجه به شرايط اقليمي کوهستاني 
و دشت داراي پنج هزار کيلومتر راه روستايي 
خاکي است که مجموعا 2 هزارو 96 روستا را 
اين  از  افزود:  مي شود.مسعود جميلي  شامل 
ميزان 2هزارو 526 کيلومتر راه آسفالته است 
که يکهزار و 235 روستا از راه آسفالته بهره مند 
هستند. وي تصريح کرد: از ابتداي سال جاري 
جنوب  در  روستايي  راه  کيلومتر  تاکنون 40 
کرمان با اعتبار 54 ميليارد ريال آسفالت شده 
که مردم 17 روستا با جمعيتي بيش از يکهزار 

و 320 خانوار از راه مناسب بهره مند شدند.
جميلي از برنامه ساخت 260 کيلومتر راه 
روستايي در جنوب کرمان خبر داد و گفت: با 
ساخت و احداث اين ميزان راه روستايي اهالي 
46 روستا با سه هزار و 680خانوار از راه آسفالته 

مناسب بهره مند مي شوند.

اخبار اخبار

وزير راه و شهرسازي گفت: با ساخت سالانه يک ميليون مسکن 
نداشته  خود  مسکن  تامين  در خصوص  دغدغه اي  مردم  کشور،  در 
باشند.رستم قاسمي در حاشيه ديدار رييس جمهوري با مردم طبس 
در محل امامزاده حسين بن موسي الکاظم )ع( در پاسخ به ذغدغه و 
درخواست آنان براي ساخت و تامين مسکن اظهار داشت: تمام افراد 
که مسکن اولي هستند و بند جيم آنان قرمز نشده، نسبت به ثبت نام 

در سامانه اقدام کنند.
به شهر  الحاق  براي  افزود: در شهر طبس 2 قطعه جديد  وي 

تعيين شده و به دنبال الحاق قطعات ديگري هم هستيم.
وزير راه و شهرسازي عنوان کرد: برخي مردم اذعان دارند که 
برخي شرکت ها در وسط شهر طبس زمين هاي خوبي را گرفتند ما 

اين موضوع را پيگيري مي کنيم و علت را بررسي خواهيم کرد.
اين است که  ما  برنامه  اظهار داشت: در حوزه مسکن  قاسمي 
سالي يک ميليون مسکن در کشور ساخته شود و تلاش ما اين است 
که مصالح از جمله سيمان و ميلگرد از طريق دلالي نباشد و از طريق 
خريد مستقيم از کارخانه باشد تا واحدها با کمترين قيمت به دست 

مردم برسد.

وي گفت: ساخت برخي واحدها را خود مردم و برخي را بنياد 
مسکن بر عهده مي گيرد تا کارها به سرعت پيش برود.

وزير راه و شهرسازي گفت: با اين قانون جديد جهش و رونق 
اجازه  ما  به  مسکن که توسط مجلس شوراي اسلامي مصوب شده 
خوبي داده و زمين، وام و کمک هاي خوبي به مردم ارائه خواهد شد 

تا صاحب خانه شوند.
با اشاره به اينکه در شهر طبس مشکل زمين نداريم،  قاسمي 

اضافه کرد: طرح هاي خوبي به شهر الحاق خواهد شد تا به همه مردم 
زمين برسد و اين کار هم سريع انجام خواهد شد.

وي عنوان کرد: نگاه ما اين است که مردم راحت زندگي کنند و 
نگراني در خصوص مسکن خود نداشته باشند.

مردم  با  جمهوري  رييس  ديدار  از  پس  شهرسازي  و  راه  وزير 
در  دقايقي  الکاظم)ع(،  موسي  بن  حسين  امامزاده  محل  در  طبس 

جمع مردم قرار گرفت و به مشکلات آنان گوش داد.
براي طرح هاي سرمايه گذاري،  زمين  واگذاري  روند  در  تسريع 
واکسن  در  تسريع  شهرستان،  معادن  در  بومي  نيروهاي  استخدام 
کارگران معادن، افزايش اجاره بها در طبس، کاهش درصد تسهيلات 
از سوي مردم شهر  از مشکلات و درخواست ها مطرح شده  مسکن 
از  برخي  که  داشت  اظهار  شهرسازي  و  راه  وزير  که  بود  طبس 
مسوولان  به  اما  نيست  من  وظايف  و  اختيارات  حوزه  در  مشکلات 

متولي در دولت براي پيگيري منتقل خواهم کرد.
رستم قاسمي همچنين از سايت مسکن ملي شهر طبس بازديد 
کرد و در نشستي در سالن جلسات شهداي فرودگاه طبس، مشکلات 

طرح مسکن ملي شهرستان طبس را مورد بررسي قرار داد.

کارشناس و پژوهشگر اقتصادی گفت: اگر دولت خواهان برقراری عدالت 
اجتماعی و اقتصادی است بايد مسائل را طبقه بندی کند. کسانی که از يارانه 
های پنهان استفاده می کنند را به سرعت شناسايی و قيمت های واقعی را 
برای آنها لحاظ کند، نه اينکه با حذف يارانه ها و آزاد سازی قيمت انرژی مردم 

ضعيف و کم توان جامعه را تحت فشارهای مختلف قرار دهد.
به گزارش اخبار صنعت،اعطای  يارانه يکی از موضوعاتی است که همواره 
مورد بحث و چالش اساسی بوده است. اعطای يارانه به دهک های پايين 
درآمدی و حذف يارانه دهک های بالای درآمدی با اينکه بارها مطرح شده اما 
تا کنون به نتيجه خاصی نرسيده است. يکی از مواردی که همواره بر آن تاکيد 
می شود حذف يارانه های پنهان است که به قول مسوولين و کارشناسان 
اقتصادی رقم های بالايی را از منافع عموم ملت به جيب ثروتمندان سرازير 
می کند. اين روزها زمزمه هايی از سوی برخی نمايندگان مجلس و برخی 
رسانه ها مبنی بر تصميم مجلس بر حذف يارانه های پنهان و آشکارا صورت 
گرفته است. احسان سلطانی کارشناس و تحليلگر مسائل اقتصادی در اين باره 

نظر خود را با اخبار صنعت مطرح کرده است.
احسان سلطانی کارشناس و پژوهشگر اقتصادی درگفت و گو با اخبار 
صنعت به موضوع حذف يارانه های پيدا و پنهان که برخی از نمايندگان 
مجلس بر آن تاکيد دارند پرداخت و در اين باره گفت: وقتی موضوعی مورد 
کارشناسی دقيق و همه جانبه قرار نگيرد و زير ساخت های انجام آن در 
اقتصاد و جامعه فراهم نباشد، قطعا آن موضوع به درستی به هدف مورد نظر 
اصابت نمی کند. مثل بحث توزيع يارانه ها اعم از پنهان يا آشکار که در سال 
های گذشته شاهد اين موضوع بوديم که نه تنها منفعتی به مردم نرساند، بلکه 
موجب از دست رفتن توليد، کاهش قدرت خريد مردم و فشارهای مختلفی 

به دهک های پايين درآمدی شد.
وی در اين باره خاطر نشان کرد: متاسفانه بيش از اينکه قبل از انجام 
کاری، بسترهای لازم برای تحقق آن فراهم شود، اصولا مسوولين به دنبال 
انجام هيجانی سياست ها و تصميمات مورد نظر خود هستند، که از آن می 
توان با عنوان اقدامات  پوپوليستی ياد کرد. در بحث هدفمند سازی يارانه ها و 
افزايش نرخ انرژی بيش از آنکه منفعت عمومی يا رشد توليد مد نظر باشد، اين 
موضوع تبديل به محل کسب درآمدهای جديد برای دولت شد، لذا مردم از 
اعطای يارانه ها خيری نديدند و روز به روز سفره آنها کوچک و کوچک تر شد.
احسان سلطانی درخصوص انواع يارانه هايی که به مردم جامعه داده می 
شود گفت: ما دو نوع يارانه داريم يارانه های عوام و خواص. يارانه های عوام 
بين همه مردم توزيع می شود، هر چند دهک بالای درآمدی، ده برابر دهک 
های پايينی يا گاهی اوقات صدها برابر از يارانه های مختلف بهره مند می 
شوند، بنابراين موضوع برخورداری دهک های بالای درآمدی و ثروتمندان 
جامعه را نمی توان فقط به تفاوت يارانه های پنهان آنها با دهک های پايين 

جامعه محدود کرد.
کارشناس و پژوهشگر اقتصادی خاطر نشان کرد: اگر قرار است يارانه 
های پنهان و آشکار حذف شود دروهله اول دولت بايد خانه های لاکچری و 
تمام کسانی که از يارانه های پنهان استفاده می کنند را شناسايی کند، حتی 
دربخش صنعت، با قطع يارانه های آنها اين کار را از آنجا کليد بزند نه اينکه 

فشار حذف يارانه ها را بر مردم متوسط و ضعيف جامعه تحميل کند.
وی در اين باره توضيح داد: اگر دولت خواهان برقراری عدالت اجتماعی و 
اقتصادی است بايد مسائل را طبقه بندی کند. کسانی که از يارانه های پنهان 
استفاده می کنند را به سرعت شناسايی و قيمت های واقعی را برای آنها لحاظ 

کند، نه اينکه با حذف يارانه ها و آزاد سازی قيمت انرژی مردم ضعيف و کم 
توان جامعه را تحت فشارهای مختلف قرار دهد. 

احسان سلطانی درخصوص يارانه های بخش صنعت گفت: با کمی 
کار کارشناسی می توان متوجه شد که از سال 96 تا سال 99 که بنزين 
به يک باره سه برابر شد و فشار تورمی شديدی روی مردم قرار گرفت، 
نرخ برق و گاز  واحدهای صنعتی به صورت بسيار جزيی افزايش داشت. 
به عبارت ديگر می توان گفت دولت فشار خود را روی مردمی خالی کرد 
که درآمد ريالی دارند لذا اگر واقعا دولت و مجلس به فکر شفاف سازی 
يارانه ها و حذف يارانه های پنهان هستند به عنوان اولين قدم بايد کار را 
از شفاف سازی قيمت، آب، برق و گاز بنگاه های صنعتی آغاز کنند و آن 

را متناسب با قيمت های جهانی کنند.
کارشناس و تحليلگر مسائل اقتصادی در ادامه خاطر نشان کرد: با 
توجه به اينکه پنجاه درصد مصرف انرژی در ايران به صورت مستقيم 
و غير مستقيم به بنگاه های خصوصی ربط دارد، لذا نمی توان بار اين 
موضوع را به گردن مردم انداخت يا اينکه با حذف يارانه های اقشار 
ضعيف جامعه، مساله را به گونه ای وانمود کرد که اين موضوع در اين 

حد و اندازه بايد انجام می شد. 
وی در اين باره خاطر نشان کرد: به هر حال دولت برای اين موضوع 
بايد فکری اساسی کند. بدون فراهم سازی زير ساخت ها نمی توان اين 
موضوع را ناديده گرفت. ضمن اينکه حذف يارانه های انرژی به يک باره برای 
جامعه تبعاتی دارد که قطعا يکی از مهمترين آنها تورم است. اگر يارانه های 
ثروتمندان قطع شود و عوايد آن به اقشار ضعيف جامعه داده شود، اين موضوع 

می تواند منجر به حمايت هايی از اقشار ضعيف جامعه شود.

مدير کل حوزه وزارتي وزارت صنعت، معدن و تجارت با تاکيد بر 
جايگاه روابط عمومي و اهميت اطلاع رساني در تحقق اهداف وزارتخانه، 
روابط عمومي ها را متوليان و مديران مياني در اجراي برنامه هاي تحولي 

دانست.
به گزارش شاتا، شهاب جنابي در نشست شوراي هماهنگي مديران 
روابط عمومي هاي سازمان ها، شرکت ها و موسسات تابعه وزارت صنعت ، 
معدن و تجارت که صبح امروز چهارشنبه ) 17 شهريور ماه( برگزار شد، 
با تاکيد بر نقش و جايگاه روابط عمومي در تحقق اهداف و اجراي برنامه 
هاي تحولي گفت: يکي از عوامل اثرگذار در تحقق اهداف و اجراي برنامه 
هاي تحول گرايانه، روابط عمومي ها و مراکز اطلاع رساني هستند و قطعا 
با کمک و همراهي اين بخش است که نتيجه نهايي اقدامات و کارهاي 

انجام شده به نحو شايسته و مورد انتظار محقق مي شود.
مشاور وزير صمت و مديرکل حوزه وزارتي اين وزارتخانه با بيان 
اينکه رفع ابهام، ايجاد شفافيت و اطلاع رساني در ايجاد و پذيرش تحول 
داراي اهميت است، تصريح کرد: روابط عمومي ها در تصميم سازي نقش 
پررنگي دارند و لازم است در کنار اطلاع رساني، گفتمان سازي و اقناع 
مخاطبان و جامعه هدف، به موضوع افکارسنجي و تحليل به موقع از 
توجه کرد.بر  آن ها در جامعه  بازخورد  و  و تصميمات  اقدامات  نتيجه 

اساس گفته هاي جنابي، روابط عمومي ها به عنوان مديران و رهبران 
مياني در ايجاد تحول نقش پررنگي بر عهده دارند و با توجه به ابزارها و 
ظرفيت هايي که در اختيار دارند جزء متوليان ايجاد تحول هستند و در 
اين راستا بايد علاوه بر استفاده از تجربيات و توانايي هاي پيش کسوتان 
از انرژي و ظرفيت جوانان در تحقق اهداف مورد نظر خود استفاده کنند.
جنابي در ادامه ايجاد اميد، نشاط و حس تحول در داخل مجموعه و در 
جامعه مخاطب را از ديگر نتايج و دستاوردهاي يک روابط عمومي موفق 
عنوان کرد و اظهار داشت: روابط عمومي ها و مرکز اطلاع رساني بخشي 
از يک مجموعه و نظام هستند و قطعا با تقويت حس مسئوليت پذيري 
و پاسخگويي مي توان سريع تر و شايسته تر به اهداف دست يافت.مشاور 
وزير صمت دربخش ديگر صحبت هاي خود با يادآوري شرايط حساس 
کشور، به مشکلات و چالش هاي جاري در جامعه اشاره کرد و استناد 
به فرمايشات مقام معظم رهبري و بيانيه گام دوم انقلاب، استفاده از 
ظرفيت ها و فرصت هاي مغفول مانده در کشور و همچنين بهره گيري 
مناسب و شايسته از منابع عظيم انساني و طبيعي را در حل مسائل و 

رفع مشکلات کمک کننده خواند.
در اين جلسه همچنين رئيس مرکز روابط عمومي و اطلاع رساني 
به تشريح برخي از اقدامات انجام شده در حوزه روابط عمومي و اطلاع 

رساني وزارت صمت پرداخت و با بيان اينکه شوراي هماهنگي مديران 
روابط عمومي سازمان ها، شرکت ها و موسسات تابعه وزارت صمت به 
عنوان بازوي مشورتي در حوزه تصميم سازي تشکيل شده است گفت: 
ايجاد اين شورا و برگزاري جلسات متعدد هم انديشي با حضور اعضاي 
شورا، کمک موثري در تدوين برنامه هاي راهبردي و ايجاد هماهنگي در 

روابط عمومي هاي تابعه وزارت صمت داشته است.
از  برنامه محور اين مرکز  با تاکيد بر رويکرد  محمد حسن ترابي 
تدوين منشور همکاري روابط عمومي ها خبر داد و تصريح کرد: منشور 
همکاري با سازمان هاي تابعه و شرکت هاي توسعه اي نيز تدوين و ابلاغ 
شده و اقدامات انجام شده در اين بخش ها متناسب با اهداف بصورت 
ماهانه ارزيابي و نظارت مي شود.ترابي در بخش ديگر صحبت هاي خود 
افزود: در کنار تشکيل شوراي هماهنگي در سه سطح استان ها، سازمان ها 
و شرکت هاي تابعه وزارتخانه و شرکت هاي توسعه اي، تشکيل کميته هاي 
تخصصي مرتبط با موضوعات، برنامه ها و پروژه هاي تدوين شده نيز 
از اقدامات ديگر مرکز روابط عمومي و اطلاع رساني وزارتخانه است و 
اميدواريم با استفاده از تجارب همکاران و ظرفيت بالايي که در روابط 
عمومي هاي واحدهاي تابعه وجود دارد بتوانيم گام هاي مثبت و اثرگذاري 

را در مسير تحقق اهداف وزارتخانه برداريم.

در حاليکه قيمت پروازهاي اربعين روز گذشته اعلام شد، برخي 
ايرلاين هاي داخلي اقدام به عرضه اين بليت بالاتر از نرخ مصوب در کنار 

قيمت هاي نجومي ايرلاين هاي خارجي کرده اند.
پس از اعلام رسمي توافق دو کشور ايران و عراق براي اعزام 30 
روز  از طريق مرزهاي هوايي دو کشور،  فقط  ايراني آن هم  زائر  هزار 
گذشته قيمت بليت پروازهاي اربعين اعلام شد. محمد حسن ذيبخش 
– سخنگوي سازمان هواپيمايي کشوري- در گفت وگو با ايسنا در اين 
باره اعلام کرد: براساس توافق هاي صورت گرفته بين سازمان هواپيمايي 
کشوري و شرکت هاي هواپيمايي داخلي مقرر شد بليت پروازهاي اربعين 

کمتر از پنج ميليون تومان به زائران ايراني فروخته شود.
وي افزود: البته اين قيمت مورد توافق تنها براي بازه زماني تعيين 

شده يعني از 28 شهريورماه تا 10 مهرماه است که ايرلاين ها موظف به 
اجراي آن هستند و پروازهاي اربعين بايد در قالب اين توافق از شش 
فرودگاه بين المللي امام خميني )ره(، مشهد، شيراز، اهواز، تبريز و اصفهان 
انجام شود.اين خبر در حالي اعلام شد که بازار پروازهاي اربعين وضعيت 
ديگري دارد و با وجود اينکه 10 روز تا آغاز بازه زماني تعيين شده براي 
اجراي اين توافق )فروش بليت هواپيما به قيمت کمتر از پنج ميليون 
تومان( باقي مانده است، برخي از ايرلاين هاي بليت پروازهاي خود را 
بالاتر از سقف نرخي تعيين شده عرضه کرده اند.به عنوان مثال يکي 
از ايرلاين ها قيمت بليت هواپيماي تهران-نجف در روز چهارشنبه 31 
شهريور ماه را پنج ميليون و 292 هزار تومان تعيين کرده است و جالبتر 
اينکه چرا اين پرواز تنها پرواز چارتري بوده و دقيقا يکي از تنها پروازهايي 

بوده که بالاتر از نرخ مصوب عرضه شده است.   در کنار شرکت هاي 
هواپيمايي داخلي نيز ايرلاين هاي خارجي نيز در اين بازار با نرخ هاي 
نجومي شان جولان مي دهند.  گرچه نظارت بر شرکت هاي هواپيمايي 
خارجي در حيطه وظايف سازمان هواپيمايي نيست اما آيا اين نرخ هاي 
عجيب و غريب که از حدود 10 ميليون تومان تا بيش از 40 ميليون 
تومان متفاوت است به آشفته شدن بازار از سوي ايرلاين هاي داخلي 
دامن نمي زند؟ و اساسا اين سوال مطرح مي شود که در اربعين امسال با 
وجود تعيين محدوديت پذيرش 30 هزار زائر ايراني از سوي عراق و نبود 
مشکل براي پشتيباني کامل از اين پروازها از سوي ايرلاين هاي داخي، 
چه نيازي به پروازهاي گران قيمت و لوکس آن هم براي زيارت و حضور 

زائران در عراق براي شرکت در مراسم اربعين وجود دارد؟

بر اساس قانون جهش توليد و تامين مسکن، چنانچه ظرف دو ماه 
اراضي براي ساخت مسکن از سوي موسسات دولتي، وزارتخانه ها و سازمان ها 
معرفي و واگذار نشود، ثبت اسناد و املاک کشور مي تواند يک طرفه سند را 
به نام راه و شهرسازي صادر کند.قانون جهش توليد و تامين مسکن که به 
تائيد شواري نگهبان را رسيده، دولت را ملزم کرده تا براي تهيه و تامين زمين 
به منظور ساخت مسکن اقدامات جدي انجام دهد. زمين يکي از مهمترين 
نهاده هاي احداث مسکن محسوب مي شود که طبق اين قانون بايد به صورت 
ارزان قيمت يا اجاره 99 ساله براي احداث مسکن دهکهاي متوسط و پايين 

از سوي ديگر، دستگاههاي دولتي موظف شده اند  اختصاص پيدا کند. 
زمينهاي خود در محدوده حريم شهرها را در اختيار وزارت راه و شهرسازي 
به منظور ساخت مسکن قرار دهند.چنانچه ظرف دو ماه اراضي براي ساخت 
مسکن از سوي موسسات دولتي، وزارتخانه ها و سازمان ها معرفي و واگذار 
نشود، ثبت اسناد و املاک کشور مي تواند يک طرفه سند را به نام راه و 
شهرسازي صادر کند.همچنين به کارگيري حداکثر توان بخش مسکن 
براي خانه دار کردن اقشار پايين جامعه با دو برابر کردن ظرفيت بنياد 
مسکن همراه شده است. از سوي دولت رئيسي، ساخت مسکن براي 

نشان  بررسي ها  است.  گرفته  قرار  کار  دستور  در  کم درآمد  گروههاي 
مي دهد بخش عمده اي از دهکهاي 8 تا 10 در شهرهاي کوچک زندگي 
مي کنند که به نظر مي رسد دولت با شناخت جامعه هدف، حدود نيمي از 
تمرکز خود را بر ساخت و ساز در اين شهرها قرار داده است.امروز رييس 
جديد بنياد مسکن از افزايش ظرفيت بنياد براي توليد مسکن خبر داد 
و گفت که بنياد در راستاي تامين يک ميليون واحد مسکوني در سال، 
علاوه بر ساخت 200 هزار خانه در روستاها 200 هزار مسکن نيز در 

شهرهاي زير 100 هزار نفر احداث مي کند.

وزير راه و شهرسازي: مردم نگران تامين مسکن نباشند

کارشناس و پژوهشگر اقتصادی در گفت و گو با »اخبار صنعت«؛

حذف یارانه های پنهان شعاری پوپولیستی شده است

مديرکل حوزه وزارتي وزارت صمت تاکيد کرد

نقش روابط عمومي ها به عنوان رهبران میاني در ایجاد تحول

گرانفروشي پروازهاي اربعين در کنار قيمت هاي نجومي

دستگاه هاي دولتي زمین هاي مازاد را ندهند مصادره مي شود

وزير جهاد کشاورزي:

 بايد 
تکليف 
الگوي 
 کشت را 
در اين 
دوره 
مشخص 
کنيم

وزير جهاد کشاورزي گفت: بايد تکليف الگوي کشت و 
کشاورزي قراردادي را در اين دوره مشخص کنيم.

سيد جواد ساداتي نژاد وزير جهاد کشاورزي در نشست با 
رؤساي اتحاديههاي و تشکل هاي زراعي بخش کشاورزي اظهار 
کرد: ما در شوراي قيمت گذاري از ظرفيت بخش خصوصي 
استفاده کرديم و اين بخش در تصميم گيريها و سياستگذاريها 

حضور موثر دارند.
وي افزود: در اولين جلسه شاهد اقتدار بخش خصوصي 
کشور بوديم که در کنار دولت در قيمت گذاري محصولات 
کشاورزي سهيم بود و بايد از اين شورا صيانت کنيم تا بماند و 

بتواند بخش کشاورزي را حمايت کند.
وزير جهاد کشاورزي با اشاره به اين که اقتدار کشاورزي با 
وجود اين ظرفيت خدادادي به ثمر ننشسته است، خاطرنشان 
کرد: کشاورز و توليدکننده ايراني بايد بر روي کرسي کشاورزي 
و اقتدار غذايي جنوب غرب آسيا و منطقه خاورميانه بنشيد، 
اقتدار غذايي از اقتدار نظامي کمتر نيست و با اين استراتژي و 

هدف بزرگ با هم حرکت ميکنيم.
وزير جهاد کشاورزي ادامه داد: اقتدار غذايي براي ما در 

تامين غذاي داخلي و حوزه بين المللي، امنيت ايجاد ميکند.
ساداتي نژاد با بيان اين که قدرت کشاورزي سه ضلع دارد، 
عنوان کرد: يکي از اين اضلاع، کميسيون کشاورزي مجلس 
شوراي اسلامي به عنوان قانونگذار و ناظر است که در دو سال 
اخير طراحي به سمت اقتصاد اقتدار کشاورزي را کليد زد، ما 
بايد به اين کميسيون کمک کنيم تا در مجلس داراي اقتدار و 

قدرت باشد.
وي افزود: دومين ضلع، وزارت جهاد کشاورزي است که 
بايد در دولت ها داراي قدرت باشد، هيچ چيز با امنيت غذايي 
قابل مقايسه نيست، تلاش ما اين است که در اين دوره وزارت 

جهاد کشاورزي در دولت در کرسي اقتدار قرار گيرد.
وزير جهاد کشاورزي با اشاره به اين که ضلع سوم تشکلها 
و  کشاورزي  بخش  فعال  کشاورز،  بايد  داد:  ادامه  هستند، 
توليدکننده داراي قدرت باشد؛ حوزه تشکلها بايد قدرتمندتر 

عمل کند و از پراکندگي خارج شود، تجربه من در کميسيون 
کشاورزي مجلس اين بود که بايد تشکل ها را نظاممند کنيم.

وي افزود: حضور دهها تشکل در يک حوزه باعث خُرد 
شدن اقتدار شده است و در ماده 8 طرح تقويت امنيت غذايي 
در مجلس  ديروز  که  توليدات کشاورزي  موانع  رفع  و  کشور 
مصوب شد، براي وحدت تشکل ها بندهايي نوشته شده است.

ساداتي نژاد با بيان اين که توليدکنندگان و تشکلها عنصر 
قدرت جمهوري اسلامي هستند، گفت: کشاورزي امروز يک 

بازوي توليد قدرت براي جمهوري اسلامي ايران است.
وي افزود: بايد برخي مشکلات را براي هميشه از ريشه 
حل کنيم و براي اين کار به کمک تشکلها نيازمنديم، اگر شما 
به ما کمک کنيد حرفها و شعارهاي ما به عمل تبديل خواهد 
شد.وزير جهاد کشاورزي تاکيد کرد: بايد تکليف الگوي کشت 
و کشاورزي قراردادي را در اين دوره مشخص کنيم؛ امروز در 
ماده 9 طرح تقويت امنيت غذايي کشور و رفع موانع توليدات 

کشاورزي، کشاورزي قراردادي تصويب شد.


